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Vážení a milí spoluobčané,   

zimní měsíce již pomalu končí a 

s blížícím jarem se začíná rozjíždět i stav-

bařská sezóna. Pro nás to bude znamenat 

dodělání  započatých  akcí, které nebyly 

v loňském roce dokončeny.   

Po stavbě kanalizační stoky v Dlouhé 

ulici zbývá dodělat vozovku na komuni-

kaci k  bývalému Kovodružstvu. Vzhle-

dem k tomu,  že se v průběhu stavby mě-

nil i vodovodní řad včetně vodovodních 

přípojek, musel být celkově rozšířen i 

stavební výkop.  Tím došlo k likvidaci 

podstatné části původního asfaltu na vo-

zovce.  Protože  by  asfaltování  pouze 

v šíři stavebního výkopu nebylo efektivní, 

bylo v průběhu stavby rozhodnuto, že se 

položí asfaltová vrstva v celé šíři komuni-

kace.  Úhrada asfaltové vrstvy bude pro-

vedena na dvě části. To znamená, že šíře 

asfaltu po stavebním výkopu bude hraze-

na z projektu výstavby kanalizace a zbý-

vající část vozovky po obou stranách vý-

kopu bude hrazena z rozpočtu města. Ob-

dobně bude řešena i část komunikace 

k čerpací stanici.  

Na dokončení také čeká veřejné osvětlení. 

Zvídavému pozorovateli jistě neuniklo, že 

byly namontovány jiné sloupy než dopo-

sud. Klasické železné sloupy byly nahra-

zeny sloupy hliníkovými, které mají i jiný 

tvar a jiné ukotvení. Věřím, že touto změ-

nou již nebude docházet ke korozi sloupů 

v zemi jako doposud. Tímto krokem se 

řadíme mezi SMART CITY neboli chytrá 

města, protože budeme mít pod kontro-

lou, díky speciálnímu programu, každou 

světelnou lampu. Doufám, že se nám po-

daří získat dotaci také na rekonstrukci 

veřejného osvětlení v Ruprechticích a ve 

Vižňově. 

Před dokončením je také veřejné sociální 

zařízení. Rekonstrukcí prostorů bude vy-

budována veřejná a také privátní část so-

ciálního  zařízení pro Kubíčka, kadeřnic-

tví a sazku. Venkovní vstup do veřejné 

části bude bezbariérový.   

Pevně věřím, že i přes drobné turbulence 

kolem úvěru a úrokových splátek se nám 

podaří uvedené akce včas dokončit, proto-

že nás čeká celá řada dalších důležitých 

projektů, které přispějí  k rozvoji Mezi-

městí a jeho celého okolí. ☺  

Váš  starosta 

21. 1. – Hradec Králové – jednání ohled-

ně založení krajské destinační společnos-

ti, která by zastřešovala certifikované 

destinačky v kraji a byla by základní plat-

formou pro jednání s ministerstvy apod. 

22. 1. - Přípravné a koordinační práce na 

zajištění podkladů pro zpracování žádostí 

o dotace 

23. 1. – Účast na jednání pracovní skupi-

ny se zaměřením na výstavbu nového 

areálu náchodské nemocnice 

24. 1. – Bratislava - účast na veletrhu 

cestovního ruchu, který byl v letošním 

roce zaměřen na aktivní dovolenou a od-

počinek.  Pozvání na tiskové konferenci 

šlo také do našeho regionu se zaměřením 

na skály, baroko, památky, cykloturistiku 

apod. 

Hradec Králové – účast na vzdělávacím 

kurzu „Právo v praxi starostů, radních a 

zastupitelů“ 

25. 1. – Jednání výboru Regionální rady 

MUTS II Severovýchod 

28. 1. – Zasedání krajského zastupitelstva, 

jedním z bodů bylo řešení splatnosti úvě-

ru spojeného s rekonstrukcí kláštera 

v Broumově 

29. 1. – Účast na jednání výkonné rady 

paktu zaměstnanosti 

Podaná monitorovací zpráva č. 4 o zajiš-

tění udržitelnosti projektu Rozvoj turistic-

ké a rekreační infrastruktury v příhraniční 

oblasti Broumovska a Mieroszowska - 3. 

etapa projekt CZ.3.22/2.2.00/12.03346 

30. 1. – Jednání s OV ve Vižňově 

Gratulace a návštěva u oslavence pana 

Stenkeho. Pan Štefan Stenke se v těchto 

dnech dožívá 80 let. Gratulujeme a přeje-

me hodně zdraví. 

Jednání se zástupci z oddílu kopané TJ 

Loko Meziměstí ohledně koordinace vý-

měny tepelného zdroje a rozvodů tepla  a 

TUV  v čp. 225 

31. 1. – Okresní setkání starostů a mís-

tostarostů měst okresu Náchod v Náchodě 

4. 2. – Okresní soud v Náchodě – účast na 

jednání ohledně zajištění opatrovnictví 

6. 2. – Koordinace zajištění podkladů pro 

podání žádostí o dotace 

Kontrolní den – veřejné sociální zařízení 

7. 2. – DSO Broumovsko a DSO Policko 

– společné jednání ohledně zajištění certi-

fikace destinační společnosti 

8. 2. – Praha - účast na vzdělávacím kurzu 

„Právo v praxi starostů, radních a zastupitelů“ 

11. 2. –  Koordinace zajištění podkladů 

pro podání žádostí o dotace 

12. 2. – Hradec Králové – jednání o zajiš-

tění možností pro rozvoj hospodářsky 

slabého regionu Broumovsko 

13. 2. – Pravidelné zasedání zastupitelstva 

města 

14. 2. – Krajské setkání svazu měst a obcí 

v Hradci Králové 

15. 2. - Koordinace zajištění podkladů pro 

podání žádostí o dotace 

Starosta, místostarosta  

První jednání osadního výboru po vol-

bách se konalo ve Vižňově.  Navázali 

jsme tak na dosavadní spolupráci 

z minulých let, kdy se první osadní výbo-

ry začaly zakládat podle nového zákona o 

obcích v roce 2002. 

Slovo starosty 

Osadní výbor Vižňov 

Radnice informuje    



Nové zastupitelstvo letos schválilo pro 

vižňovský osadní výbor počet členů, no-

vého předsedu a určilo konkrétní osoby.  

Jednání bylo zaměřeno na dosavadní čin-

nost, která je pečlivě zaznamenána 

v zápisech a následně jsme se domluvili 

na pokračování nastavené spolupráce.   

Mezi  nejzásadnější požadavky v letošním 

roce patří především zajištění výměny 

oken u společenského sálu v sokolovně  a 

také převod nebytových prostor bývalé 

hospody pro účely osadního výboru. Dále 

jsme členy osadního výboru seznámili 

s přípravou a podáním žádostí o dotace na 

opravu mostku, úpravu vodního toku (u 

Rohovců), opravu hřbitovní zdi a zajištění 

prvků pro volnočasové aktivity.  Nezapo-

mněli jsme na projednání i ostatních po-

žadavků. 

Pevně věřím, že spolupráce města a nové-

ho osadního výboru se i nadále ponese 

v pracovní a hlavně přátelské náladě. 

Starosta, místostarosta  

Nový dotační program ministerstva pro 

místní rozvoj umožní čerpat finanční pro-

středky i pro malé obce do 10 tis. obyva-

tel.  Jak jsem již uváděl, ministerstvo 

uvolní v první vlně přes 3 miliardy korun. 

Na základě nekonečných požadavků ma-

lých měst a obcí byl jeden z dotačních 

titulů zaměřen také na opravu místních 

komunikací.  Město se do tohoto progra-

mu přihlásí se žádostí o opravu místní 

komunikace v Březové, protože se jedná 

o dlouhodobý požadavek a na opravu je 

zpracovaná projektová dokumentace. 

Žádost o dotaci ve spolupráci s městem 

zajišťuje společnost Centrum evropského 

projektování, a.s., Hradec Králové. 

Vzhledem k tomu, že máme dlouhodobě 

zpracovaný projekt a výkaz výměr včetně 

rozpočtu, jsme pro podání žádosti velice 

dobře připraveni.  Tak jako u  jiných pro-

jektů se budeme snažit vyřešit „v soubě-

hu“ i  opravu vedení ostatních sítí, tj. ka-

nalizační stoku, vodovodní řad apod. 

Poděkování patří všem, kteří nám s tímto 

projektem jakkoliv pomohli☺…   O tom, 

jak budeme s žádostí úspěšní, Vás bude-

me informovat.  

Starosta, místostarosta  

Společně se žádostí o dotaci na opravu 

silnice v Březové, budeme podávat žádost 

o dotaci na rekonstrukci budovy po býva-

lém dětském zdravotním středisku 

v Meziměstí na „Základní uměleckou 

školu“.   Stávající prostory tzv. „lidušky“ 

v bývalých jeslích jsou pro dnešní pod-

mínky celkem nevyhovující.  A proto 

zpracované projektové dokumentace mys-

lí na nové učebny, koncertní sálek, sociál-

ní zařízení a s tím i spojenou rekonstrukci 

vnitřních rozvodů, výměnu oken apod. 

Jak je to v dnešní době obvyklé, zbývá od 

vyhlášení dotačního programu pro podání 

žádosti o dotaci velice krátká doba. Díky 

předvídavosti této situace schválilo minu-

lé zastupitelstvo na rekonstrukci budovy 

zpracování projektové dokumentace. Po 

získání stavebního povolení se projektová 

dokumentace v šuplíku dlouho neohřála a 

hned se stala „povinnou“ přílohou pro 

podání žádosti o dotaci.  

Protože je v tuto chvíli žádost o dotaci 

podaná, budeme všichni „držet palce“, 

aby pro nás bylo získání dotace úspěšné. 

Poděkování patří všem, kteří nám s tímto 

projektem jakkoliv pomohli  ☺…  O 

tom, jak budeme s žádostí úspěšní, Vás 

budeme informovat.  

Starosta, místostarosta  

Dne 13. 2. 2019 na zasedání zastupitel-

stva města v programu různé, vystoupila 

paní Jágrová a reagovala na článek zve-

řejněný v únorovém zpravodaji, který 

napsal pan ing. Macháček, týkající se 

spotřeby el. energie v hospodě ve Vižňo-

vě. Dne 16. 1. 2019 jsem na zasedání za-

stupitelstva vznesl dotaz, zda je hospoda 

předaná a jestli není v hospodě spotřebo-

vávaná el. energie bez vědomí města. Od 

paní Jágrové bylo vysvětleno, že el. ener-

gii platí ona a případné využívání elektři-

ny v hospodě projednala s kompetentními 

osobami města Meziměstí a bylo jí toto 

umožněno. 

Bylo řečeno, že autor článku nese odpo-

vědnost za to, co napsal a měl by se za 

případnou urážku osob omluvit. Nemys-

lím si, že by se měl někdo ospravedlňovat 

za věci, které se veřejně projednávají a o 

nichž pouze informuje občany. Rád bych 

se tímto omluvil paní Jágrové a panu ing. 

Macháčkovi za případné nepříjemnosti, 

které byly způsobeny mojí špatnou infor-

movaností o dané věci. 

  Zastupitel města Ondřej Škoda  

V článku pana starosty KDO z nás je DO-

KONALÝ, uveřejněného v minulém 

čísle zpravodaje, jsme se mohli dočíst o 

velkém zklamání většiny zastupitelů z 

podávání zkreslených informací vytrže-

ných z kontextu. Opomněl však napsat 

o jaké informace jde, protože v článcích 

pana Macháčka bylo vše podáno tak, jak 

to zaznělo na zasedání ZM. Co však 

nezapomněl připomenout, je hodnota pro-

jektů, které máme za sebou. Pochopitelně 

je namístě, aby toto veřejnost věděla, ale 

osobně si myslím, že každý občan to od 

pana starosty zná z jeho předvolební kam-

paně, kde jsme si to mohli všichni číst 

neustále dokola.  Tolik na úvod. 

To, že pan Macháček nazval vedení města 

arogantním vedením, je tvrzení zcela 

pravdivé, protože i já mám své osobní 

zkušenosti (to byl náš pan starosta ještě 

místostarostou). Jestli pan starosta pova-

žuje za špatné jednání některých zastupi-

telů to, že se ptají na věci, které jim při-

jdou přinejmenším nestandardní, tak po-

tom nevím k čemu by bylo zastupitelstvo, 

které se na nic neptá.   

K článku KDO PORUŠUJE ZÁKON. V 

tomto článku nás pan starosta seznámil se 

zvláštním ustanovením, které se týká po-

vinností postupů při oznamování, vyřizo-

vání a řešení přestupků ze strany orgánů 

PČR. Položil otázku: ,, Koná v souladu se 

zákonem nebo spíše nekoná vrchní komi-

sař Policie ČR v osobě zastupitele a pří-

jemce oznámení o možném veřejném  

pohoršení vůči dětem, když informuje  o 

tomto jednání až na zastupitelstvu města a 

následně ve zpravodaji, přestože zákon 

stanoví pro policii jiný postup?" 

O co tehdy šlo: Pan Macháček seznámil 

pana starostu s požadavkem občanky 

města vyvolat jednání s majitelem Baru u 

Edy ohledně řešení venkovního WC tak, 

aby u okolo procházejících dětí  a osob 
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Ze zasedání zastupitelstva 

Rekonstrukce dětského 

střediska 

Oprava silnice v Březové 

DOKONALOST, ZÁKON  

a KANALIZACE 



nevzniklo pohoršení z osob vykonávající 

svoji potřebu. Odpověď kterou dostal od 

starosty byla: ,,Jste zastupitel tak si to 

projednejte s majitelem sám, toto není věc 

města." (A to je ta arogance, o které pan 

Macháček hovoří.) 

1) Mimo jiné, pan Macháček na zastupi-

telstvu nehovořil  o veřejném pohoršení, 

ale obecně o pohoršení, které by mohlo 

vzniknout osobami vykonávajícími  svoji 

potřebu . 

2) Na vysvětlenou: ,,Veřejné pohoršení" 

ve smyslu § 47 odst. 1 písm. d zákona 

ČNR č.200/1990 Sb.     o přestupcích, 

nastává v případě současného naplnění tří 

znaků:  musí být spácháno veřejně, jedná-

ní  musí subjektivně pohoršovat zpravidla 

více než dvě osoby, které budou tomuto 

jednání obvykle přítomny současně a mu-

sí být v rozporu s tím obsahem mravnosti, 

na němž se společnost shoduje. Správní 

orgán neporovnává toto jednání s mrav-

ností stanovenou podle vlastních kritérií, 

nýbrž je poměřuje společenskou shodou o 

obsahu mravnosti. 

Hned na úvod lze vidět, že první ze tří 

znaků nebyl naplněn - přijetí oznámení od 

jedné osoby. A mohli bychom pokračovat 

dále ve výčtu naplnění znaků tohoto pře-

stupku. Panu Macháčkovi šlo především o 

to, aby se tato věc vyřešila lidsky. To jest 

projednáním, domluvou, rychle a věcně  a 

nikoli oznamováním přestupku přísluš-

ným orgánům. 

Jak lze z výše uvedeného vidět, nebyly 

naplněny všechny znaky přestupkového 

jednání,  z čehož vyplývá, že si pan sta-

rosta kladl otázku, zda koná v souladu se 

zákonem nebo spíše nekoná vrchní komi-

sař Policie ČR v osobě zastupitele, zcela 

zbytečně. 

V minulém čísle zpravodaje jste se mohli 

také dočíst v článku pana Macháčka, že 

dne 04.01.2019 asi v 10 hodin dopoledne 

přijal oznámení od sousedky, která jej 

informovala o odkrytí kanalizační šachty 

při vyhrnování sněhu v Jiráskově čtvrti. 

Pan Macháček volal 2x na mobilní telefon 

vedoucího TS, jedenkrát na pevnou linku 

pana místostarosty a pana starosty. Volal 

také na mobilní telefon pana starosty. Vše 

marně, nikdo telefon nebral ani se zpětně 

neozval. 

Jak by se asi tvářil pan starosta, když by 

pan Macháček poučen o tom, jak má ko-

nat v souladu se zákonem, nesháněl odpo-

vědné pracovníky MÚ Meziměstí a šel 

okamžitě podat trestní oznámení na ne-

známého pachatele. V tomto případě by 

oznámení bylo v souladu se zákonem 

č.40/2009 Sb. (trestní zákon) dle § 273 

obecné ohrožení z nedbalosti odst.1. 

Kdo z nedbalosti způsobí obecné nebez-

pečí tím, že vydá lidi v nebezpečí smrti 

nebo těžké újmy na zdraví...( což při pádu 

do kanalizační stoky cca 2.5 m hluboké 

hrozí). Kdyby došlo k úrazu, tak by se 

mohlo stát, že pan starosta by při vznik-

lém problému položil otázku: ,,Co dělal 

vrchní komisař Policie ČR pan Macháček 

v osobě zastupitele a příjemce oznámení,  

že nekonal jak stanoví  zákon ?     

Na závěr se ještě zmíním o úroku  z úvěru 

na kanalizaci. Pan starosta píše: 

,,Informace o úroku v neprospěch měs-

ta ve výši  200.000,-Kč jsou v tuto chvíli 

velmi ZAVÁDĚJÍCÍ !" 

Začal bych tím, že pokud by tuto informa-

ci (o splácení úroku v neprospěch města) 

pan Macháček nezveřejnil, nikdy by se 

veřejnost nedozvěděla, jaké jsou praktiky 

těchto staveb. Jak jsme se od pana staros-

ty na jednom ze zastupitelstev dozvěděli, 

tak tento druh financování je běžná praxe. 

Ale naskýtá se otázka, proč jsme se o této 

praxi jako občané nedozvěděli již dříve? 

Jak to vše vzniklo? Když jsme jako zastu-

pitelé na jednom ze zasedání zjistili, že 

úrok z úvěru na kanalizaci ,,jde" na vrub 

města, pan Macháček na dalším zastupi-

telstvu přednesl částku úroků,  kterou ze 

získaných informací o výši úvěru spočítal. 

Říkal, že úroky mu vycházejí z dostup-

ných informací cca 200.000,- Kč s tím, že 

si je vědom toho, že tato částka není úpl-

ně přesná a chtěl tuto informaci upřesnit. 

Obrátil se na starostu, který jej odkázal na 

zasedání přítomnou vedoucí finančního 

odboru. Pan Macháček jí zopakoval svoji 

otázku. Bavíme se zhruba o částce 

200.000,- Kč, což je úrok z úvěru na ka-

nalizaci? Vedoucí finančního odboru mu 

tuto částku potvrdila s tím, že se bude 

pravděpodobně jednat o částku o něco 

nižší. 

Tento systém financování opravdu nechá-

pu, chtěl bych vidět někoho jak si bere 

úvěr na sousedův dům, který mu pak v 

následujících letech zaplatí pouze částku 

úvěru a úroky za něj ochotně zaplatí ze 

svého ten, kdo si úvěr vzal. 

Zdeněk Zimmermann 

V návaznosti na článek zastupitele Zim-

mermanna si dovolím uvést následující 

vysvětlení: 

٠ Nerozumím tomu, proč články pana 

zastupitele Macháčka obhajuje zastupitel 

Zimmermann… 

٠ Je mi ctí, že se můžu VYZDVIHNOUT   

ÚSPĚCHY, kterých  město dosáhlo.  A 

že jich není málo. Je to velice náročná 

práce celého týmu lidí, kteří se podílí  na 

tom, abychom pro město získali co nejví-

ce finančních prostředků. Není to 

„chlubení“  starosty, ale je to PODĚKO-

VÁNÍ  všem, kteř í s námi na  tomto pro-

cesu tvrdě pracují.  

٠ Jestli bylo či nebylo, je nebo není 

vedení města „arogantní“, nechám na 

posouzení především našim občanům. 

٠ Zastupitelé mají ve své moci nejvyšší 

rozhodující pravomoci v obci.  Proto je 

velice důležité, aby se aktivně do chodu 

obce zapojovali.  Nikdo jiný to za nás 

neudělá a nerozhodne.  Takže je jenom 

dobře, když se zastupitelé ptají a požadují 

informace.   Je ovšem  veliká škoda, že 

někteří ze zastupitelů  se  nechtějí podílet 

na „týmové aktivní spolupráci pro rozvoj 

obce“   a radši volí cestu osobních invek-

tivů.   

٠ Je velice jednoduché kritizovat, naopak, 

je velice složité předložit konstruktivní 

řešení. 

 ٠ K otázce „veřejného“ nebo „obecného“ 

pohoršení u venkovního WC doplním jen 

tolik, že zastupitel s profesním zaměstná-

ním policisty je povinen konat a to nepro-

dleně. 

٠ Telefonní číslo starosty 607 945 518 je 

„vysoce“ veřejnou informací. NENÍ 

PRAVDA, že bych na telefonní hovor  

nereagoval. Pokud zrovna nemůžu hovor 

přijmout, tak posílám informační SMS, že 

zavolám, až to  bude možné. V pátek       

4. ledna jsem byl na řádné dovolené 

v Mariánských Lázních, takže pokud mě 

zastupitel Macháček volal na pevnou lin-

ku, tak jsem telefon opravdu nemohl vzít. 

Na mobilním telefonu JEHO HOVOR  

v ten den NEMÁM  zaznamenán.  

٠ O výstavbě kanalizace jsem pravidelně 

informoval ve zpravodaji v průběhu celé-

ho loňského roku a články jsou tak velice 
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jednoduše doložitelné. NENÍ tedy PRAV-

DA, že by veřejnost neměla informace.  

٠ O způsobu financování výstavby 

kanalizace rozhodlo na veřejném zasedání 

dne 23. května 2018 zastupitelstvo města 

usnesením č. 805, 806/39/2018. Konkrét-

ně bylo schváleno uzavření úvěrové 

smlouvy s Komerční bankou, a.s., na fi-

nancování nákladů spojených s výstavbou 

kanalizace. NENÍ tedy PRAVDA, že ve-

řejnost nebyla informována. 

٠ Opět připomenu, že úvěr od Komerční 

banky byl sjednán s velice výhodnou úro-

kovou sazbou ve výši 1,37 %, takže in-

formace o úrokách ve výši 200.000 Kč je 

skutečně zavádějící. 

٠ Je veliká škoda, že se kritici tohoto 

způsobu financování kanalizace NEZAJÍ-

MALI o dění v obci, když jsme úvěr 

schvalovali. Mohli nám, minulému zastu-

pitelstvu,  navrhnout lepší řešení, které by 

financování kanalizace zajistilo. 

٠ Ale to by se někteří stávající zastupitelé 

museli o klíčové záležitosti v obci zajímat 

průběžně v celém volebním období a ne 

jenom před volbami ☹   … 

Starosta 

Pro výkon volebního práva musí být volič 

zapsán v seznamu voličů pro volby do 

Evropského parlamentu. Tento seznam 

vede obecní úřad v místě trvalého pobytu 

voliče a vytvoří jej nejpozději 40 dnů 

přede dnem voleb tj. 14. 4. 2019.  Pokud 

se volič po datu 14. 4. 2019 přestěhuje, 

změní místo trvalého bydliště v rámci 

území ČR, musí požádat obecní úřad 

v místě původního bydliště o vyškrtnutí 

ze seznamu voličů, tento obecní úřad o 

tom vydá potvrzení, které je nutné předlo-

žit obecnímu úřadu v místě nového byd-

liště pro zápis do seznamu voličů.  

Při volbách do Evropského parlamentu 

může volič požádat o vydání voličského 

průkazu ode dne vyhlášení voleb, tj. 

od 17. 1. 2019, a to buď osobně nejpozdě-

ji do 22. 5. 2019 do 16 hodin, ne-

bo písemně tak, aby žádost byla doručena 

nejpozději 17. 5. 2019 v 16 hodin. Pí-

semná žádost musí být opatřena úředně 

ověřeným podpisem voliče nebo zaslána 

v elektronické podobě prostřednictvím 

datové schránky.  

Obecní úřad předá voličský průkaz nejdří-

ve 15 dnů přede dnem voleb, tj. od 9. 5. 

2019,  osobně voliči nebo osobě, která se 

prokáže plnou mocí s ověřeným podpi-

sem voliče žádajícího o vydání voličské-

ho průkazu, anebo jej voliči zašle na jím 

uvedenou adresu.  

Voličský průkaz vydává obecní úřad pří-

slušný podle místa pobytu voliče a v těch-

to volbách opravňuje voliče k hlasování v 

jakémkoliv volebním okrsku pouze na 

území ČR. Na zastupitelských úřadech 

České republiky v zahraničí se při vol-

bách do Evropského parlamentu nehlasu-

je. 

Informace pro občany jiných 

členských států EU o podmín-

kách hlasování ve volbách do 

Evropského parlamentu na úze-

mí České republiky 

Občané členských států EU, kteří hlasují 

na území ČR, volí do Evropského parla-

mentu kandidáty zaregistrované v České 

republice. 

Občané jiných členských států EU mohou 

hlasovat ve volbách do EP na území ČR, 

jestliže: 

- nejpozději 25. 5. 2019 dosáhli věku 18 

let, 

- jsou nejméně 45 dnů před volbami při-

hlášeni k trvalému nebo přechodnému 

pobytu na    

  území ČR ( tj. nejméně od 10. 4. 2019 ),  

-nemají omezenou svéprávnost k výkonu 

volebního práva nebo osobní svobodu 

z důvodu ochrany zdraví lidu a 

- jsou zapsáni v seznamu voličů pro volby 

do EP u obecního úřadu v místě svého 

pobytu.  

Do seznamu voličů pro volby do EP je 

občan jiného členského státu EU zapsán 

na základě podané žádosti – tuto žádost je 

nutno podat nejpozději do 14. 4. 2019 do 

16 hodin a to osobně u obecního úřadu 

v místě svého pobytu, prokázat totožnost 

platným průkazem a přiložit čestné pro-

hlášení, kde uvede svoji státní příslušnost, 

místo pobytu na území ČR a to, že bude 

hlasovat ve volbách do EP pouze na úze-

mí ČR. 

Občan jiného členského státu EU, který 

již hlasoval ve volbách do EP na území 

ČR v minulých volbách a nepožádal od 

minulých voleb obecní úřad o vyškrtnutí 

ze seznamu voličů a nadále splňuje pod-

mínky pro hlasování, je veden automatic-

ky v seznamu voličů a nemusí nic dalšího 

činit. Přesto doporučujeme těmto voli-

čům, aby si svůj zápis ověřili na obecním 

úřadě v místě svého pobytu.  

Občan jiného členského státu EU, který 

hlasoval ve volbách do zastupitelstev ob-

cí, je veden v dodatku stálého seznamu 

voličů a pro možnost volby do EP pouze 

požádá o přenesení údajů z tohoto dodat-

ku do seznamu voličů pro volby do EP, a 

to podáním žádosti o přenesení svých 

údajů u obecního úřadu v místě svého 

pobytu osobně nejpozději do 14. 4. 2019 

do 16 hodin.  

Hodně věcí! Asi ta nejdůležitější je, že 

jsme získali finanční prostředky z tzv. 

Šablon. Byl nám schválen projekt 

CZ.02.3.68/0.0/0.0/18_063/0010980 

s názvem Nikdo nejde z kola ven.  

Projekt bude realizován od 1. 1. 2019 do           

30. 12. 2020. Co to pro naše děti zname-

ná? Z projektu budeme financovat chůvu 

pro děti od 2 let, od ledna pracuje v MŠ 

chůva Káťa Marková, která už má akredi-

tovaný kurz. Dále máme prostředky na 

projektové dny v mateřské škole, ale také 

mimo školu. Nezapomínáme ani na rodi-

če, už probíhají odborně zaměřená setká-

vání se speciálním pedagogem – logopedem. 

Další akcí, která nás čeká, je Bazárek 

dětského oblečení a vybavení, který bude 

v divadelním sále 20. a 21. března. Orga-

nizační podrobnosti vám sdělí paní Lucie 

Trojáková a Petra Linhartová, pro infor-

mace si volejte na školní telefon 

602 128 153.  

Zahájili jsme také plavecký výcvik pro 

nejstarší předškoláky. Jezdíme plavat 

společně s dětmi z MŠ Vižňov a Hej-

tmánkovice. 
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Volby do Evropského      

parlamentu ve dnech         

24. a 25. 5. 2019 

Co je nového ve školce 

v Meziměstí? 



Zvýšil se nám počet dětí a maminek, které 

si chodí hrát do školky po skončení pro-

vozu. Jejich zájem nás velmi těší. 

Na závěr moc děkujeme dětem ze Základ-

ní a Mateřské školy ve Vernéřovicích a 

jejich úžasné paní ředitelce za pohádku O 

dvanácti měsíčkách, kterou nám přijely 

zahrát a zazpívat až k nám do školky.  

Další dík patří panu fotografovi Kohlovi, 

který nám profesionálně a zdarma nafotil 

budovu školky.  

Marta Zítková 

V úterý 12. února dopoledne si děti 

v Mateřské škole v Meziměstí nasadily 

masky, které si den předtím samy vyrobi-

ly a užily si minikarneval bez pomoci 

maminek. Někdo si přinesl z domova 

kostým, někomu jsme oblečení půjčili. 

Děti si mohly vyzkoušet, co provází slovo 

„masopust“ a jak se oslavuje. Postupně se 

vystřídaly v soutěžích a zatancovaly si, 

nechyběla ani malá sladká odměna. Za 

spolupráci svým kolegyním děkuje Marta 

Zítková. 

Pokud to sněhové podmínky dovolí, kaž-

doročně vyráží jednu únorovou sobotu z 

meziměstského nádraží běžkaři na Pře-

jezd Javořích hor. Přejezd nese jméno 

Emericha Ratha, propagátora lyžování na 

Broumovsku, všestranného sportovce, 

jemuž byla Klubem pro Fair play při Čes-

kém olympijském výboru udělena zvlášt-

ní cena in memoriam. E. Rath se narodil v 

Broumově, mluvil německy i česky, po-

važoval se však za mezinárodního spor-

tovce. V různých sportech reprezentoval 

na mistrovstvích Evropy, světa i na olym-

piádě Rakousko, Německo i Českoslo-

vensko. Z letošního přejezdu by měl asi 

obrovskou radost – Přejezdu se zúčastnili 

turisté Česka, Slovenska, Polska, dokonce 

jeden Holanďan, kterého sem přivedli 

jeho přátelé. 

Letošní přejezd se od minulých odlišoval. 

Byl totiž spojen s celostátním srazem 

českých a slovenských turistů v Polici nad 

Metují. Termín Přejezdu se tedy nedal 

měnit, mnoho měsíců předem bylo roz-

hodnuto, že se uskuteční 15. a 16. února – 

buď na běžkách nebo pěšky. Ještě týden 

před stanoveným datem to vypadalo, že 

přechod Javořích hor na běžkách bude 

bez problémů. V pondělí se však ohlásilo 

předčasné jaro – oteplilo se, déšť začal 

nemilosrdně rozpouštět už tak slabou 

vrstvu sněhu na polích a loukách. Pořada-

telé Přejezdu – KČT Broumov – s hrůzou 

sledovali, zda alespoň kopce zůstanou 

bílé. Teprve ve čtvrtek odpoledne rozhod-

li, že tradiční Přejezd Javořích hor  nemu-

sí výjimečně přejmenovat na Přechod 

Javořích hor. Druhý den se ukázalo, že i 

tentokrát ochrannou ruku nad akcí držel 

sám Emerich Rath. Zařídil "tam nahoře" 

neskutečně krásné počasí. 

V pátek 15. 2. vyrazilo z točny autobusů 

ve Vižňově sedm desítek slovenských a 

českých  běžkařů směr Janovičky. Po 

výstupu po zledovatělém sněhu na kopec 

nad Pomeznicí se ohlédli a vydechli: pod 

nimi  ležela Broumovská kotlina zahalená 

v neprostupné mlze, nad ní vystupovaly 

sluncem ozářené bílé vršky Krkonoš, hře-

ben Broumovských stěn, Hejšovina. 

Všichni okamžitě tahali fotoaparáty a 

začínalo se s focením. Čeští turisté si 

chvíli v hlavě srovnávali nezvyklý pohled 

na Krkonoše, mnozí z nich je poprvé vi-

děli z "polské strany," tedy obráceně než 

z Čech. 

Na rozhlednu na Ruprechtickém Špičáku 

se nechali zlákat všichni – a nelitovali. 

Nabídly se jim úžasné výhledy do našeho 

kraje. Města a vesnice na české straně 

zůstaly zahaleny bílou mlhou, o to více 

vynikla všechna pohoří. Na polské straně 

bylo vidět až na horu Slézu. Přechod po 

hřebenech  či po úbočí kopců až na Jano-

vičky zvládli všichni. 

Druhý den se na Přejezd vydalo z Vižňo-

va dalších sedmdesát účastníků polického 

srazu turistů, opět Slováků i Čechů. Kro-

mě nich vyrazilo ale i dalších 22 turistů z 

nádraží z Meziměstí. Tentokrát mezi nimi 

byli běžkaři z Náchoda, Nového Města n. 

M. , Janoviček, Broumova, Ruprechtic, 

Vižňova, Březové, nejvzdálenější zapsaní 

účastníci přijeli až z Varšavy, aby dopro-

vodili na běžkách své přátele z Ruprech-

tic, díky nimž kouzlu běžkování před ča-

sem propadli. Nejstarším účastníkem byl 

tentokrát pan Milan H. z Březové, který v 

šestašedesáti letech náročnou trasu po 

hřebenech bravurně zvládl. Nikomu neva-

dilo, že běžky museli nést na ramenou až 

na Pomeznici, protože teprve tam začínala 

souvislá sněhová pokrývka. Sobotní den 

se opět vydařil, dostatek sněhu vydržel, i 

když byl mokrý a těžký. Sluníčko svítilo, 

výhledy byly krásné, účastníci v cíli una-

vení, ale spokojení. 

Za KČT J. Chaloupková 

Celé to začalo na podzim 2014, kdy se 

Kašpikovi (Martin Kašpar) a Hektorovi 

(Daniel Hečko) v hlavě zrodil nápad. Po-

dívat se na scénu elektronické taneční 

hudby (přesněji žánru Drum and Bass) z 

druhé strany. A to ne jen jako návštěvníci, 

ale i jako pořadatelé. Slovo dalo slovo a 

tento  nápad se začal pomalu ale jistě rea-

lizovat. Vznikl tak projekt Nuclear Facto-

ry, jehož hlavní  myšlenkou bylo a je  

pořádání hudebních  akcí se špičkovými 

DJ´s, speciální výzdobou a dekoracemi ve 

stylu jaderné elektrárny doplněnou o pro-

fesionální světelnou show.  

Centrum Walzel a jeho jedinečné in-

dustriální prostory byly tak jedinečným 
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místem, které jsme pro naší akci vybrali, 

protože právě tyto prostory dodaly tu pra-

vou atmosféru. Právě z tohoto důvodu zde 

18. 4. 2015, po mnohém zařizování a shá-

nění sponzorů, proběhla první akce 

Nuclear Factory. Díky kladným ohlasům 

od návštěvníků jsme dostali chuť v  tomto 

i nadále pokračovat, vytvářeli jsme nové 

dekorace, a snažili se tak každou akci 

udělat originální a zajímavou . Návštěvní-

ci přibývali a NF už nebyl pouze název 

akce. Postupně vznikl sedmičlenný tým 

složený z Djů a pořadatelů, vystupující 

pod názvem NUCLEAR FACTORY 

CREW. V tomto seskupení dnes pravidel-

ně pořádáme akce po Východních Če-

chách, kde vystupují kromě špičkových 

Djů české scény i velmi známá jména ze 

zahraničí (Španělsko, Belgie, Nizoze-

mí,..). Nejvýznamnějším milníkem se 

však stal rok 2018, kdy se nám podařilo 

prolomit návštěvnost 1000 lidí a to  v 

jednom z nejlepších klubů ČR Denoche 

Music Hall v Hradci Králové. Obrovským 

úspěchem loňského roku bylo vystoupení 

našich Djů (Hektor, Bounee, Twinki, 

Matrixak)  na festivalu Let it Roll Sum-

mer 2018. Tento festival  již po několiká-

té získal ocenění jako největší festival 

svého druhu na světě a navštěvuje ho 

okolo 25 000 lidí. Proto pro nás bylo vel-

kou ctí, že jsme se mohli na tomto festi-

valu  podílet na výstavbě a designu jedno-

ho z pódií. 

Těchto úspěchů bychom však nikdy nedo-

sáhli bez Vás. Bez podpory našich fa-

noušků, kterým patří srdečné DÍKY. Pro-

tože Vy jste to hlavní - nukleární jádro, na 

kterém funguje celá naše “jaderná továr-

na.” Obrovské poděkování patří Tomášo-

vi Cirklovi, který nám od začátku pomá-

hal s ozvučením, osvětlením i samotnou 

realizací. ,,Tome, díky!“ Víme, neměl jsi 

to s námi někdy opravdu jednoduché a 

vážíme si tvé trpělivosti a spolupráce, 

která funguje dodnes :).  

Tento rok oslavíme s Nuclear Factory  

první kulaté  narozeniny. A kde jinde, než 

tam, kde to všechno tenkrát začalo … 

Centrum Walzel se 23. 3. 2019 po pěti 

letech opět rozezní rytmy elektronické 

taneční hudby - Drum and Bass. Připravu-

jeme pro Vás nově posílený zvuk, video-

projekci  s profesionální světelnou show, 

tématické dekorace, a spoustu dalších 

překvapení.  

Všichni jste tímto srdečně zváni. 

Děkujeme za Vaši přízeň :) 

Za NF Crew Daniel Hečko,                 

Martin Kašpar 

Tímto bych chtěla poděkovat panu Mila-

nu Osobovi, který se jako správce hřbito-

va v Ruprechticích, zhruba rok a půl sta-

ral o místo odpočinku našich nejbližších. 

Co jsem měla možnost vidět, tak i o pořá-

dek okolo přilehlé autobusové zastávky a 

„stání“ kontejnerů s tříděným odpadem. 

Svým přičiněním se postaral nejen o nové 

odpadkové koše, kterými se nahradily 

dosavadní plastové sudy, které určitě ne-

byly hodny takového místa. Koše byly 

vždy pravidelně vynášeny a i pořádek na 

mobilním WC si udržel, což kolikrát ne-

byla lehká záležitost... Pan Osoba, jako 

člen místního spolku Dobrovolných zvo-

níků, kterým je od roku 1990  (možná 

proto má k tomuto místu takový vztah) 

dokonce letos na podzim svolal malou 

brigádu a se svými syny porovnali a poo-

pravili (v rámci možností) pár náhrobků, 

okolo kterých jsme dosud chodili bez 

povšimnutí (viz foto, archiv pana Osoby). 

Stále je zde však dost hrobů, které by si 

zasloužily „naši“ péči, nejen proto, že dle 

mého názoru se kolikrát jedná doslova i o 

umělecká díla a bylo by škoda o ně přijít. 

Doufejme tedy, že nový správce se bude 

starat o toto místo klidu a odpočinku na-

šich nejbližších, minimálně se stejnou 

vůlí a citem jako pan Osoba, kterému 

nebyla prodloužena dohoda. Což ho sa-

mozřejmě mrzí. Pane Milane, děkujeme! 

Soňa Prášková, Ruprechtice 

Dobrý den! 

 Je mi 68 let a možná mne občas potkává-

te, jak se belhám o francouzských holích. 

Ale svitla mi naděje a o tu naději se chci 

s Vámi podělit. To, co nás žene v životě 

dopředu je nejen naděje, ale i víra. 

Věřím, že člověk má od Boha dar se i sám 

uzdravit. A tato možnost se nám všem teď 

nabízí. 

V Meziměstí se začal vyučovat Čchi-

kung  - cvičení pro zdraví, sílu a dlouho-

věkost. Cvičení je vhodné pro úplné začá-

tečníky v každém věku a probíhá každé 

úterý a čtvrtek od 15h 30min do 17h 

30min v tělocvičně ZŠ Meziměstí. Cviče-

ní je finančně dostupné pro každého, pro-

tože vedení školy půjčuje tělocvičnu na 

tuto akci bezplatně, za což mu patří ob-

rovský dík. 
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Nikdy není pozdě začít      

nový lepší život 

Poděkování 



 Doma se k cvičení moc nedonutím, a tak 

jsem si řekla, že i kdybych cvičila jen 

nepatrnou část z těch dvou hodin, tak to 

bude víc, než cvičím dosud. 

S obrovskými  bolestmi  jsem se 5. února 

2019 vydala do tělocvičny ZŠ Meziměstí. 

Cvičení bylo celkem jednoduché na roz-

hýbání ztuhlého těla s důrazem na dýchá-

ní. Nedávno jsem byla v lázních a tam mi 

též celou dobu vštěpovali, že správné 

dýchání do břicha je základ zdraví. Tady 

mi  říkal cvičitel Honza Vopršal  totéž.  

Bylo mi jasné, že jsem na správném místě. 

Na  závěr jsme všechny ženy (kupodivu 

muž tam nebyl ani jeden) cvičiteli zat-

leskaly. 

A ejhle, po bolestech ani památky. 

Takže to shrnu: 

Chcete se zbavit problémů? 

Přijďte si zacvičit čchi-kung. 

Minimálně na dvě hodiny na všechny 

problémy úplně zapomenete.  

Zbavíte se stresu, zklidníte mysl, získáte 

větší sebedůvěru a sebejistotu. 

Prohloubíte a zlepšíte svůj dech. Tím na-

startujete zlepšení své celkové kondice. 

Přijďte se podívat. Věřím, že najdete 

sport, který Vám dodá energii a radost ze 

života. A uvidíte, jak se Vám bude po 

cvičení hezky spát. 

Anna Jančaříková  

Český statistický úřad organizuje v roce 

2019 v souladu se zákonem č. 89/1995 

Sb., o státní statistické službě, ve znění 

pozdějších předpisů, každoroční výběrové 

šetření o životních podmínkách domác-

ností v České republice pod názvem 

„Životní podmínky 2019“ (EU-SILC), 

které navazuje na předchozí ročníky toho-

to šetření. Smyslem tohoto zjišťování je 

získávat dlouhodobě srovnatelné údaje o 

sociální a ekonomické situaci obyvatel 

v celkem 34 evropských zemích. Dalším 

cílem je získat data pro výpočet ukazatelů 

peněžní a materiální chudoby. 

Šetření se uskuteční na území celé České 

republiky v 11 452 domácnostech, z nichž 

se 6 702 zúčastnilo šetření již 

v předchozích letech. Všechny domácnos-

ti byly do šetření zahrnuty na základě 

náhodného výběru provedeného počíta-

čem. 

Vlastní šetření proběhne v době od 2. 

února do 26. května 2019 prostřednictvím 

speciálně vyškolených tazatelů. Do šetře-

ní budou zahrnuty všechny osoby, které 

mají ve vybraném bytě obvyklé bydliště. 

Aktivní účast občanů na tomto význam-

ném statistickém šetření a jejich ochota 

spolupracovat s ČSÚ je pro nás nesmírně 

důležitá a umožní nám získat řadu důleži-

tých informací o sociální situaci domác-

ností v ČR, které nelze zjistit žádným 

jiným způsobem. 

Terénní pracovníci zapojení do šetření se 

budou prokazovat průkazem tazatele a 

příslušným pověřením, které je ve spojení 

s občanským průkazem opravňující 

k provedení šetření Životní podmínky, 

popř. průkazem zaměstnance ČSÚ. Ve 

všech fázích zpracování je zaručena ano-

nymita zjištěných údajů a získaná data 

jsou důsledně chráněna. Český statistický 

úřad plně respektuje nový evropský práv-

ní rámec ochrany osobních údajů (GDPR) 

a jedná v souladu s ním. Všichni pracov-

níci ČSÚ jsou navíc podle zákona č. 

89/1995 Sb., o státní statistické službě, 

vázáni mlčenlivostí o veškerých šetřených 

skutečnostech. 

Velikonoční jarmark letos proběhne v 

neděli 14. 4. 2019 v Centru Walzel. Více 

informací najdete na plakátech v příštím 

čísle zpravodaje a na www.mezimesti.cz. 

Prodám zahrádku v Jiráskově čtvrti 

s chatkou a altánem. 

Pozemek: 402 m2 

Cena dohodou. 

Telefon: 731 281 812 

INZERCE 

Životní podmínky 2019 – 

výběrové šetření 

v domácnostech 

Pozvání 

 

Oznámení 

Z důvodu nutné rekonstrukce vážního systému na sběrném dvoře a překládací  

stanici Marius Pedersen v Heřmánkovicích, bude toto středisko 

od 1. 3. 2019 do cca. 31. 5. 2019 mimo provoz.  

Velice se omlouváme za vzniklé komplikace. Nastalá situace je pouze dočasná. 

Odpad je možné ukládat ve sběrném dvoře v Meziměstí vždy poslední sobotu  

v měsíci. 

Uložení velkého množství např. stavební suti je možné domluvit                         

na telefonních číslech:  493 646 150 

      606 632 232  







Společnost Hašpl může být pro někoho 

neznalého možná trochu zjevením: firma 

z východních Čech, která svými výrobky 

zásobuje evropský trh. Firma, kterou 

mnozí znají jen jako výrobce hřebíků, ale 

jejíž portfolio je v současnosti mnohem, 

mnohem širší. 

Firma, která odstartovala z machovské 

stodoly na jednom hřebíkovém automatu 

se během let vyšvihla na lídra ve svém 

oboru. V Evropě bychom marně hledali 

výrobce s podobným zaměřením a stejnou 

výrobní kapacitou. Firma, která ukazuje, 

že i z malého městečka na samých hrani-

cích republiky se dá dělat velký byznys.  

Od prvních vyrobených a vyexpedova-

ných hřebíků už uplynulo více jak čtvrt-

století, tak se pojďme podívat, co pro 

firmu znamenal rok 2018.  

„Rok 2018 byl pro nás rekordní a přelo-

mový v mnoha ohledech“, shrnuje ve 

stručnosti Karel Langr, předseda předsta-

venstva, a pokračuje: „V uplynulém roce 

došlo k dramatickému navýšení tržeb; 

přiblížili jsme se až k hranici třičtvrtě 

miliardy korun. Je to obrovský nárůst 

oproti roku 2017 a pro nás je to potvrze-

ním, že investice, které jsme v uplynulých 

letech udělali, byly krokem správným 

směrem“. 

Investice směřovaly do několika oblastí: 

především šlo o zefektivnění výroby, kte-

ré umožnil nákup hřebíkového automatu, 

v současnosti nejvýkonnější technologie 

svého druhu na světě. Firma Hašpl se 

nákupem dánské technologie v hodnotě 

přes 9 mil. Kč přizpůsobila aktuální po-

ptávce po tomto zboží. 

Druhou oblastí, kam investice směřovaly, 

byl nákup manipulační techniky pro výro-

bu i velký centrální sklad v Hynčicích, 

kam se před nedávnem přestěhovaly veš-

keré sklady, distribuce a logistika. Areál 

v Hynčicích další rozsáhlé investice tepr-

ve čekají, na letošní a následující rok se 

chystá zásadní rekonstrukce zastaralého a 

v mnoha ohledech nevyhovujícího areálu. 

Velkým průlomem, který také v nemalé 

míře přispěl k navýšení tržeb, bylo spuš-

tění nového E-shopu s kompletním sorti-

mentem. Ocenili ho nejen koncoví zákaz-

níci, ale zejména stávající obchodní part-

neři, kterým pomáhá pružně reagovat na 

aktuální poptávku. „Počet zrealizovaných 

objednávek s novou aplikací raketově 

stoupl a potvrdil tak, že čas, který jsme 

vývoji internetového obchodu věnovali, 

se vyplatil“, shrnuje Karel Langr. 

A jak je to s lidskou pracovní sílou, na-

padne člověka pohybujícího se ve strojař-

ském prostředí, kde je šikovných lidí stále 

nedostatek? „Personální otázku jsme 

v uplynulém roce řešili také často a stejně 

jako v jiných firmách s technickým zamě-

řením, ani u nás to nebyla otázka jedno-

duchá. Podařilo se nám však stabilizovat 

kvalitní tým, kterému věříme a s nímž 

bychom rádi realizovali další cíle, které 

jsme si na příští měsíce a roky stanovili. 

Firmě se daří, tak proč bychom si nevytkli 

vysoké mety?“, uzavírá předseda předsta-

venstva. 

A tomu nezbývá než držet pěsti. 

Karel Langr, předseda představenstva 

Hašpl a.s. 

Ohlédnutí za rokem          

plným změn 




